
 
Valtuustoaloite koskien kuljetusoppilaiden tasa-arvoisen kohtelun turvaamista 
 
KV 25.09.2023 § 103  
 
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Outi Kääriäinen  
 
 Varavaltuutettu Tytti Pernun 25.9.2023 jättämä ja 10 valtuutetun 

allekirjoittama seuraavan sisältöinen valtuustoaloite: 
 
”Torniossa on paljon koulukuljetuksen piirissä olevia lapsia ja nuoria. 
Esimerkiksi Putaan yläasteen 538 oppilaasta 137 on kuljetusoppilaita. 
Kaikki he käyvät kouluaan linja-autojen aikataulujen armoilla. Tämä 
tarkoittaa sitä, että oppitunnilta täytyy joskus lähteä aikaisemmin 
ehtiäkseen bussin kyytiin. Opettajien asenne ei ole aina ymmärtäväinen 
kun oppilas pyytää päästä lähtemään aikaisemmin. Joskus tarvitaan ihan 
vanhemman lähettämä viesti, että kyllä, tunnilta on lähdettävä 
aikaisemmin. Koulukyytiläisen koulunkäynti tarkoittaa myös sitä, että 
esimerkiksi kaakamolainen oppilas mennäkseen kahdeksaksi kouluun, 
istuu bussissa jo kymmenen yli seitsemän. Ja karunkilainen nuori vieläkin 
aikaisemmin. 
 
Erityisen epätasa-arvoista koulukuljetuksessa olevien nuorten kohtelu on 
silloin, kun opetus tapahtuu jossain muualla kuin koulussa. Liikuntatunteja 
järjestetään mm. Pohjan stadionilla ja Pirkkiön kentällä. Stadionille kävelee 
Putaan koululta reilussa puolessa tunnissa ja Pirkkiöön vajaassa tunnissa. 
Nyt osa oppilaista joutuu käyttämään oppitunti-aikaansa kävelemiseen sen 
sijaan että osallistuisivat täysimääräisesti esim. liikunnan opetukseen. 
Kouluun palaavat kävelijät myöhästyvät myös seuraavalta 
tunnilta/ruokailusta. 
 
Polkupyörien kuljettaminen bussissa ei onnistu. Toisaalta kaikilla ei ole 
varaa hommata pienempiä, kalliita kulkupelejä (esim. sähköskuutit yms) 
 
Esitän, että Torniossa tehdään toimenpiteitä, jotta peruskoulun opetus 
voidaan järjestää niin ettei se syrji lapsia asuinpaikan tai varallisuuden 
perusteella. Esimerkiksi polkupyörien hommaaminen kouluihin niin että 
niistä myös huolehditaan, voisi olla tällainen toimenpide. Oppilaiden tasa-
arvoisen kohtelun toteutuminen ja sen seuranta olisi huomioitava myös 
yhdenvertaisuussuunnitelmassa. 
 
Terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen on tärkeä kuntien tehtävä. 
Koululiikunnan pitäisi opettaa lapsia ja nuoria liikunnallisuuteen 
mielekkäillä kokemuksilla eikä luoda liikunnasta sellaista mielikuvaa, että 
se olisi turhaa ja vaivalloista.”   

   
Päätös Päätettiin saattaa aloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi.      
 
Toimenpiteisiin  Sivistystoimenjohtaja Ilkka Halmkrona 
  
 _______ 
 
 
SIVISTYS 07.11.2023 § 93  
 
 
Valmistelija Sivistystoimenjohtaja Ilkka Halmkrona 0505915142 
 



 Valtuustoaloitteessa esiin nostettu ongelma linja-auto aikataulujen ja 
koulupäivän loppumisen suhteen on tiedostettu. Tämä ongelma koskee 
pääosin niin sanottuja markkinaehtoisia vuoroja. Jotta markkinaehtoiset 
vuorot alueella säilyvät ohjaamme koululaisia näihin vuoroihin. 
Koulukuljetuksen kilpailutuksen yhteydessä on mahdollisuus esittää 
aikataulumuutoksia, jotta tähän ongelmaan saataisiin ratkaisu. Kuljetus 
kilpailutetaan alkuvuodesta 2024. Aamukuljetusten suhteen aikatauluja on 
hankala tiivistää johtuen juuri markkinaehtoisuudesta ja kaluston 
riittävyydestä. Pyrkimyksenä on myös tässä tapauksessa liikennöitsijöiden 
kanssa käydä vuoropuhelua ja päästä mahdollisimman hyvään 
lopputulokseen. 

  
 Muualla tapahtuvan opetuksen siirtymisen helpottamiseksi on mahdollista 

vaikuttaa valtuustoaloitteessa esitetyllä tavalla. Polkupyöriä on jo hankittu 
esim. Raumon koululle juuri keskustassa tapahtuvaan opetukseen 
siirtymiseen. Tätä käytäntöä voidaan laajentaa myös Putaan yläkouluun. 
Pyörien hankinnassa voidaan hyödyntää oppilaskuntaa ja huollossa ja 
säilytyksessä teknisen toimen apua.  

 
 Koululiikunnan tavoite on aloitteessakin esiin nostettu lasten- ja nuorten 

liikunnallisuuden lisääminen. Liikunnan tulee olla hauskaa ja motivoivaa, 
mutta siihen olennaisena osana liittyy myös vaivalloisuus ja itsensä 
haastaminen. Kävelykin on hyvää liikuntaa kävelijän ikään katsomatta. 

  
Esittelijä Sivistystoimenjohtaja Ilkka Halmkrona 

 
Päätösehdotus  Sivistyslautakunta hyväksyy annetun vastauksen ja lähettää sen edelleen 

kaupunginhallitukselle ja -valtuustolle käsiteltäväksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 
KH 20.11.2023 § 330  
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Kujala Jukka 

 
Päätösehdotus Merkitään asia tiedoksi ja saatetaan kaupunginvaltuuston tietoon sekä 

katsotaan asia loppuun käsitellyksi.  
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 
KV 11.12.2023 § 136    
3851/12.00.00.02/2023    
 
Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää:    

 
Päätösehdotus merkitä asian tiedoksi ja katsoa aloitteen loppuun käsitellyksi.   

 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 _______ 
 
 



 
 


